
Protokół Nr II/06
z obrad II zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 06 grudnia 2006 roku

Sesję rozpoczęto o godz. 16-tej a zakończono o 17.15.
Przewodnicząca Rady  Gminy Przywidz – Pani Krystyna Podgórska otworzyła II sesję Rady 
Gminy Przywidz, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.
Powitała radnych, sołtysów, Panią Wójt oraz pracowników Urzędu Gminy, gości oraz 
gospodarza GOK.
Radnych obecnych było 15.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad,
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Ślubowanie Wójta Gminy Przywidz.
4. Wystąpienie Wójta Gminy.
5. Interpelacje radnych.
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:

a) w sprawie upoważnienia dla Wójta Gminy Przywidz.
b) zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy o dofinansowanie projektu nr 

Z/2.22/III/3.5.1/021/04 „ Budowa boiska gimnazjalnego” w formie weksla In 
blanco,

c) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na rok 2006.

7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – poinformowała, że Pani Wójt złożyła projekt uchwały w 
sprawie powołania sekretarza gminy. Czy radni przyjmują ten projekt uchwały do porządku 
obrad?
Przy 12 głosach –za  i 1 – wstrzymującym, przyjęto w/w projekt uchwały do porządku obrad.
Radnych obecnych było 13- radny Jerzy Migas i radny Dariusz Stasiak, spóźnili się.
Pani Krystyna Podgórska  zaproponowała aby w/w projekt uchwały był rozpatrywany w 
punkcie 6a porządku obrad.
Następnie Przewodnicząca Rady Gminy wnioskowała o przyjęcie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw statutu.
Czy radni przyjmują ten projekt uchwały do dzisiejszego porządku obrad?
Jednogłośnie radni przyjęli w/w projekt uchwały do porządku obrad.
Projekt uchwały zaproponowano w punkcie 6e.
Przewodnicząca Rady Gminy -  przedstawiła sprawę,  która wymaga  akceptacji radnych. 
Chodzi o decyzję radnych w sprawie kasacji wyroku Sądu Administracyjnego w Gdańsku, 
który przysłał odpis Postanowienia  do Rady Gminy Przywidz. Czy tę sprawę radni dzisiaj 
przyjmą do porządku obrad?
Głosowanie
13 radnych było „za’, przy 1 „przeciw”.



Pani Krystyna Podgórska – poddała pod głosowanie; zatwierdzenie uzupełnionego porządku 
obrad?
13 radnych było „za”, 1 „wstrzymujący”

ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała czy Państwo radni mają uwagi do protokołu 
z ostatniej sesji Rady Gminy?
Uwag nie wniesiono.

ad.3. Ślubowanie Wójta Gminy Przywidz.
Pani Bożena Mielewczyk – Zawada –złożyła wobec rady gminy ślubowanie o następującej 
treści: „ Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 
prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i 
pomyślności mieszkańców gminy.”
Pani Krystyna Podgórska – życzyła Pani Wójt w życiu osobistym jak najwięcej spokoju, 
pogody i ciepła. Ciśnie mi się na usta takie motto: „ To co budujesz latami, przez jedną noc 
może być zburzone. Buduj mimo wszystko”. Prof. Kotarbiński mówi: „… samouwielbienie 
prowadzi do samozagłady…” Czy nie prawdziwe, Pani Wójt?. Prawdziwe. Mój ulubiony 
pisarz Mark Twain powiedział „… pogłoski o mojej śmierci były stanowczo 
przedwczesne…”. Ten cytat dedykuję Pani, Pani Wójt. Żywię nadzieję, iż z tym uśmiechem 
na twarzy, słońce będzie przyświecało w codziennej pracy, ku naszemu pożytkowi i wygodzie 
społeczeństwa, któremu Pani będzie przewodzić. Wszystkiego dobrego na codzienność.
Przewodnicząca Rady Gminy, Wiceprzewodniczący Rady Gminy, Skarbnik Gminy
 i Zastępca Wójta wręczyli Pani Wójt kwiaty i złożyli życzenia.
Rozległy się oklaski z sali.
ad.4. Następnie głos zabrała Pani Wójt Gminy wygłaszając swoje expose. ( w zał.)

ad. 5. Interpelacje radnych.
1) Radny Andrzej Przybycień –   o co chodzi w tej kasacji wyroku NSA w Gdańsku, czego 

ta sprawa dotyczy? Takie rzeczy powinni radni wcześniej otrzymywać.
2) Przewodnicząca Rady Gminy –   dotyczy to skargi  poprzedniej Rady Gminy. 

Omówimy ją w dalszej części porządku obrad.

Innych interpelacji nie zgłoszono.

ad.6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:

a) Pani Krystyna Podgórska –   odczytała uchwałę w sprawie powołania sekretarza gminy. 
Poprosiła o opinię do w/w uchwały przewodniczących  komisji rady.
Pan Jerzy Migas – przewodniczący komisji społecznej przedstawił pozytywną opinię 
komisji do w/w uchwały.
Pan Jerzy Jusiak – przewodniczący komisji gospodarczej  przedstawił pozytywną opinię 
komisji do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy -  poprosiła o prezentację Pani Anny Kubiak na stanowisko 
sekretarza gminy.
Pani Wójt Gminy – Pani Anna Kubiak pełni obowiązki od 4 lat. Podczas kompleksowej 
kontroli RIO, zwrócono uwagę, że w gminie powinien być sekretarz. Jest osobą 
kompetentną, przygotowaną do pracy w administracji samorządowej i sprawdziła się 
przez okres 4 lat. Prosiła radnych o akceptację uchwały.
Pani Anna Kubiak – kandydatka na stanowisko sekretarza gminy – ma 46 lat, mężatka, 1 
dziecko. W Przywidzu pracuje od 5 lat, zaczynając jako inspektor oświaty, jeszcze za 



kadencji Pana Wiczlinga. Później w poprzedniej kadencji została kierownikiem referatu 
organizacyjnego, następnie zastępcą wójta i jednocześnie pełniła obowiązki sekretarza.
Z wykształcenia  jest biologiem, oprócz tego ukończyła studia podyplomowe; 
zarządzanie, ochronę środowiska, a także na Uniwersytecie Warszawskim, administracje. 
W międzyczasie starała się dokształcać, ukończyła kilkadziesiąt szkoleń i kursów. Robi to 
z wielką przyjemnością i chętnie uczyłaby się dalej. Poprzednio przez ponad 20 lat 
pracowała w oświacie. Przez 15 lat pełniła funkcję dyrektora szkoły samorządowej, 
następnie 2 szkół społecznych, które prowadzili Franciszkanie. W tym czasie 
współorganizowała i współtworzyła Stowarzyszenie, którego jakiś czas była prezesem. Jej 
praca j w poprzednim miejscu, była przez Kuratorium oceniana na ocenę szczególnie 
wyróżniającą. W poprzednim miejscu, gdzie mieszkała otrzymywała nagrody Wójta.
Oklaski z sali. 
Radni pytań nie zgłosili.
Przewodnicząca Rady Gminy – proszę o zajęcie stanowiska w sprawie powołania Pani 
Anny Kubiak na stanowisko sekretarza gminy. Kto z Państwa radnych  jest „za”, proszę o 
podniesienie ręki.
 Przy 14 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” radni przyjęli uchwałę. ( w zał. uchwała Nr 
II/6/2006).
Przewodnicząca Rady Gminy -  złożyła gratulacje Pani Annie Kubiak, mówiąc, iż 
współpraca z Rada Gminy będzie tak sympatyczna jak do tej pory.
Pani Przewodnicząca i Zastępca oraz Pani Wójt i Pani Skarbnik wręczyli kwiaty dla Pani 
Anny Kubiak.  
ad.6b  Pani Krystyna Podgórska – odczytała uchwałę w sprawie upoważnienia dla Wójta 
Gminy Przywidz.
Pan Jerzy Jusiak – przedstawił pozytywną opinie komisji gospodarczej  do w/w uchwały.
Pan Jerzy Migas – przedstawił pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały.
Radni uwag nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
Przy 13 głosach „za” i 2 „wstrzymujących”, radni przyjęli uchwałę Nr II/7/2006 ( w zał.)

ad.6c Pani Krystyna Podgórska -  odczytała uchwałę w sprawie zabezpieczenia 
prawidłowej realizacji umowy o dofinansowanie projektu nr Z/2.22/III/3.5..1/021/04 
„Budowa boiska gimnazjalnego” w formie weksla in blanco.
Pan Jerzy Migas- przedstawił pozytywną opinię komisji społecznej.
Pan Jerzy Jusiak – przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej.
Radni uwag nie wnieśli
Głosowanie
Przy 15 głosach „za”, radni przyjęli uchwałę Nr II/9/2006.

ad.6d. Pani Maria Piotrowiak – Skarbnik Gminy -  przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie zmian budżetu gminy Przywidz na 2006 rok wraz z uzasadnieniem.
Omówiła proponowane zmiany w wydatkach i dochodach.
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej do w/w uchwały były pozytywne.  
Radni pytań nie wnieśli.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod glosowanie w/w uchwałę.
Przy 14 głosach i 1 „wstrzymującym „, radni przyjęli uchwałę Nr II/8/2006 w sprawie 
zmiany budżetu gminy Przywidz na 2006 rok. ( w zał.)



ad.6e Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania 
Komisji Statutowej. Dodała, że członkowie komisji społecznej i gospodarczej wyłonili 
kandydatów do składu tejże komisji:
1) Krystyna Podgórska 
2) Krystyna Dey
3) Jan Sikorski

W/w wyrazili zgodę na pracę w komisji statutowej.
Glosowanie nad w/w uchwałą
Przy 15 głosach „za” radni przyjęli uchwałę Nr II 10/06 ( w zał.)

Przewodnicząca Rady Gminy - przedstawiła pismo Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gdańsku, 80-219 Gdańsk, ul. Zwycięstwa 16/17, WYDZIAŁ III z dnia 26 października 
2006r. Sygn. akt III SA/Gd 255/06. Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę na datę tj. 26.10. 
Kadencja Rady skończyła się 25.10. Pismo skierowane jest do Rady Gminy Przywidz, ul. 
Gdańska 7, 83-047 Przywidz. Jest to Doręczenie Odpisu Postanowienia od którego 
przysługuje skarga kasacyjna. 
Sygnatura akt III S.A./Gd 255/06 – POSTANOWIENIE z dnia 11 października 2006 r.
Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gdańsku
w składzie następującym:

Przewodniczący Sędzia WSA Alina Dominiak
Sędziowie: NSA Anna Orłowska  (spr.)

WSA Arkadiusz Despot-Mładanowicz
Protokolant Starszy Sekretarz Sądowy Kinga Czernis

po rozpoznaniu na rozprawie w dniu 11 października 2006r. 
sprawy ze skargi Rady Gminy Przywidz
na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Pomorskiego
z dnia 27 marca 2006r. nr PS.I.0911/1-1/06
w przedmiocie nieważności uchwały w sprawie powołania Dyrektora Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej
postanawia:    odrzucić skargę.
Ponieważ Rada Gminy Przywidz podjęła uchwałę o zaskarżeniu rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody Pomorskiego z dnia 27 marca 2006r. nr PS.I.0911/1-1/06 już po wniesieniu skargi 
do sądu oraz po upływie 30-dniowego terminu od dnia doręczenia rozstrzygnięcia 
nadzorczego, Wojewódzki Sąd  Administracyjny w Gdańsku nie znalazł podstaw do 
merytorycznego rozstrzygnięcia skargi i postanowił ją odrzucić.
Sąd pouczył, iż od niniejszego postanowienia przysługuje skarga kasacyjna do Naczelnego 
Sądu Administracyjnego
W związku z powyższym składam wniosek o nie wnoszenie skargi kasacyjnej od 
postanowienia.
Kto jest za przyjęciem takiego wniosku?
Radny Dariusz Stasiak -  zapytał, dlaczego sprawa ta nie została przedstawiona na komisjach?
Pani Małgorzata Necel-Gizowska – radca prawny -  odpowiedziała, że jest to sprawa, która 
nie wymaga podjęcia uchwały w formie papierowej, tylko przegłosowania wniosku 
zaproponowanego przez Panią Przewodniczącą, więc procedura tu nie została naruszona.
Radny Dariusz Stasiak – nie wszyscy radni są zorientowani w sprawie.
Radca prawny – przypomniała, że w lutym br. Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 
powołania Pana Dariusza Stasiak na stanowisko dyrektora Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Przywidzu. Ta uchwała, w trybie nadzoru została uchylona przez Wojewodę. 



Przewodniczący Rady Gminy poprzedniej kadencji wniósł skargę do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. To postanowienie jest 
konsekwencją  tej skargi. WSA uznał, że osoba, która podpisała skargę tj. Pan Andrzej 
Przybycień, Przewodniczący Rady Gminy poprzedniej kadencji działał bez upoważnienia 
Rady i w związku z tym sąd odrzucił skargę, tzn. nie rozpatrywał jej merytorycznie, tylko 
odrzucił ja ze względów formalnych.
Radny Dariusz Stasiak – proszę państwa, to nie jest tak do końca. Nie został dochowany 
termin 30-dniowy. W tym momencie sprawa wygląda tak; wszystkie poprzednie wybory dot. 
powoływania dyrektora i te w 2004r. i wcześniejsze były wg . tej samej procedury. Na 
podstawie poprzednich wyborów był wybrany Pan L. Kotyński. W lutym br. doszło do 
pewnych zawirowań i w tym momencie sprawa została oddana do WSA. W tej chwili stoimy 
na płaszczyźnie prawnej, że wg. opinii Wojewody, Pani Wójt jednoosobowo może wybierać 
dyrektora  GZOZ. Wydaje mi się, że sytuacja ta jest niezgodna z prawem, ponieważ każde 
inne stanowisko; dyrektor szkoły, dyrektor GOK podlega konkursowi. Jedynym konkursem 
jaki był wcześniej przeprowadzony zgodnie z zapisem statutu Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej było to, że komisją konkursową jest Rada Gminy. Rada Gminy powołuje na 
stanowisko dyrektora, natomiast Wójt, zgodnie z ustawą samorządową zatrudnia i zwalnia 
dyrektora. W tej chwili nie mamy prawomocnego określenia tej sprawy. W tym momencie 
Pani Wójt może jednoosobowo powołać dyrektora. Czy jest to sytuacja normalna, że nie ma 
żadnej komisji konkursowej? jedyną komisją konkursową jest rada gminy, która ma prawo 
powołać dyrektora a Pani Wójt zatrudnia lub zwalnia.
Pani Bożena Mielewczyk – Zawada – Wójt Gminy - § 13 statutu Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej wyraźnie mówi, że Rada Gminy powołuje kierownika GZOZ, co jest niezgodne z 
ustawą samorządową. próbowałam zmienić § 13 przez kilka sesji, oczywiście był opór 
materii, ponieważ przypuszczam, że obiecano Panu Stasiakowi to stanowisko i nie mógł Pan 
jego pozyskać. W związku z tym, uważam, że od samego początku ten § 13 powinien być 
zmieniony. W tym statucie był błąd i funkcjonował jeszcze za kadencji Pana Wiczlinga. 
Chciałam ten błąd sprostować, ale mi nie pozwolono. Wydział Społeczny Urzędu 
Wojewódzkiego również informował Państwa , że idziecie w złym kierunku . Są również 
orzeczenia NSA, z których wynika, że wójt powołuje kierownika jednostki organizacyjnej.
Radny Andrzej Przybycień – orzeczenie przyszło na przełomie października/listopada 
i świadomie wiedząc, że 27.10. kończy się kadencja rady, nie odebrałem pisma, dlatego teraz 
wnioskuję aby radni otrzymali to orzeczenie. W przyszłym tygodniu ma być sesja i możemy 
to w świadomy sposób przegłosować. Chodzi o to, abyśmy  poznali uzasadnienie 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.
Przewodnicząca Rady Gminy -  proszę powtórzyć pierwsze zdanie, które Pan wygłosił.
Pan Andrzej Przybycień -  otrzymałem list polecony na przełomie X/XI i nie odebrałem go, 
wiedząc, że kadencja Rady się skończyła.
Pani Krystyna Podgórska – czy nie rozumie Pan, że sam sobie Pan odpowiedział w tym 
miejscu. 26.10 jest data przyjęcia pisma. A zatem Pan świadomie zrezygnował z podjęcia 
rozmowy w tym temacie.
Radny Andrzej Przybycień – chciałbym postawić wniosek, aby radni otrzymali ten list. Po 
zapoznaniu się i przedyskutowaniu na komisjach, podjęli decyzję.  Taki wniosek proszę 
przegłosować.
Przewodnicząca Rady Gminy – nie słyszałam formułki, która mnie zobliguje do głosowania. 
Zwracam się do Państwa radnych z ponownym pytaniem, 
- w związku z powyższym składam wniosek o nie wnoszenie skargi kasacyjnej od 
postanowienia.
Kto jest za przyjęciem takiego wniosku?
12 radnych głosowało za wnioskiem, przeciw – 2 i 1 wstrzymał się.



Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, iż Rada Gminy podjęła decyzję o nie wnoszeniu 
skargi kasacyjnej.
Dopowiedziała, że decyzja Rady nie zamyka drogi i można z powództwa cywilnego wystąpić 
do sądu.  
Radny Dariusz Stasiak – czy nie lepiej by nie było, aby sąd rozpatrzył ten problem i wydał 
werdykt?
Przewodnicząca Rady Gminy -  macie Państwo stanowisko 12 radnych, czy to nie mówi samo 
za siebie?
Ubolewam, że tak sympatycznie przebiegająca sesja, kończy się niemiłym akcentem.
Poprosiła „Mikołaja” aby osłodził cierpkie chwile sesji i z okazji święta Mikołajów  rozdał 
symboliczny poczęstunek.

ad.7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pani Krystyna Podgórska – poinformowała, że następna sesja Rady Gminy odbędzie się  w 
dniu 13 grudnia o godz. 16-tej w GOK-u i rozdała zaproszenia na sesję radnym i sołtysom.

Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty – złożył gratulacje Pani Wójt, Pani Sekretarz i nowej 
radzie. To co dzisiaj słyszymy jest jakby snem, widzimy, że radni głosują, że chcą pracować. 
Myślę, że to rokuje dobrze na następne 4 lata. Budujmy, nie bawmy się w teorię spisku. 
Róbmy dobra robotę. Pracujmy tak, abyśmy za 4 lata byli bardziej z siebie zadowoleni.
Zwrócił się do Przewodniczącego Rady poprzedniej kadencji, mówiąc, że jest winien 80 zł 
jemu i jego kolegom za sesję, którą Pan spalił. Otrzymaliśmy od Pana zaproszenie na sesję, 
które pan podpisał. To jest niepoważne co Pan robi. To co myśmy przeżyli to był szok. Tak się 
nie robi, nie jesteśmy dziećmi. Chciałbym, aby Pan jak dorosły człowiek to załatwił.
Zwrócił się do Pani Wójt w sprawie diet dla sołtysów. Nie podoba mi się, że po zakończonej 
sesji sołtysi muszą chodzić po diety. Sprawę diet dla sołtysów trzeba uregulować. My również 
pracujemy w swoim środowisku.
Dodał, że czeka na ripostę od Pana Przewodniczącego Rady poprzedniej kadencji.
Pan Hubert Dey – sołtys Marszewa-  dowody osobiste wydane przed 1995 rokiem, należy 
wymienić.
 Czy nadano już nazwy ulic w miejscowościach? 
Co się dzieje ze szkołą w Marszewskiej Górze?
Radca prawny – wyjaśniła odnośnie dowodów osobistych. Dowody osobiste są ważne do 
końca 2007 roku. Natomiast to, co w tej chwili podają w telewizji i w prasie jest to 
harmonogram organizacyjny, aby wszyscy naraz nie dokonywali wymiany dowodów. 
Wszystkie stare dowody stracą ważność z końcem 2007 roku.
Wójt Gminy – jeśli chodzi o numerację porządkową, to już są numery przyporządkowane 
konkretnym budynkom i można się już powoli do nas zgłaszać.
Jeśli chodzi o szkołę w Marszewskiej Górze – wpłynęła tylko jedna oferta, która z pewnością 
nie zadawalałaby radnych . W związku z tym postanowiliśmy , że przedstawimy obecnej 
radzie i komisjom, aby zapoznali się z tą sytuacją i jak najszybciej aby podjęli działania.
Pani Wójt dodała, że na najbliższym spotkaniu z sołtysami, poprosi Panią Przewodniczącą i 
kilku radnych aby  powyższą sprawę uzgodnić.
Pan Grzegorz Cwaliński – dyrektor GOK – podziękował radnym za przyznane pieniądze. 
Dodał, że zrobi wszystko, aby budynek GOK-u został wyremontowany. W styczniu złoży 3 
wnioski i ma nadzieję, że radni przyznają środki na wkład własny.
Pan Wiesław Spisak – domagał się odpowiedzi od Przewodniczącego poprzedniej Rady.
Pan Andrzej Przybycień -  nie mam nic do powiedzenia.



ad.8. Wnioski i oświadczenia radnych.
Nie zgłoszono.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła obrady II zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Przywidz, życząc miłego dnia.

Protokołowała:
Gabriela Pożoga

 

 
 

 
 

 


